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Flytt av Industritekniska programmet från AQ till Fenix 1 

Förslag till beslut 

Barn- och utbildningsförvaltningen föreslår barn och utbildningsnämnden att fatta ett inriktningsbeslut 

kring att flytta det industritekniska programmet från de externt hyrda lokalerna på AQ till Fenix 1. 

Inför ett slutligt beslut skall investeringskostnaderna belysas tillsammans med övriga merkostnader 

kopplade till flytten. En mer utförlig risk och konsekvensbeskrivning skall också tas fram i enligt med 

MBL. 

Bakgrund 

Det industritekniska programmet (IN) vid Fenix gymnasium bedrivs idag i externt hyrda lokaler i 

samma fastighet som AQ Enclosure. Lokalerna hyrs ut av Mastec och hyran uppgår till cirka 850 000 

kronor årligen, vilket med nuvarande elevantal motsvarar omkring 47 000 kronor per elev och år. 

Avtalet löper ut 2028-07-31. Lokalerna är geografiskt avskild från skolans övriga program, vilket 

skapar utmaningar ur både pedagogisk och organisatorisk synvinkel. Personal som arbetar med 

programmet blir särskilt isolerade och har svårt att uppleva ett sammanhang med övrig personal vid  

Fenix vilket bedöms som ett arbetsmiljöproblem. Den isolerande effekten kan också leda till en icke 

önskad personalomsättning som kan innebära risker kring kvalitet och utveckling. Med tanke på 

ökande elevvolymer, behovet av effektivare lokalutnyttjande och de upplevda arbetsmiljöproblemen, 

föreslås nu att IN flyttas in i huvudbyggnaden Fenix 1. 

En flytt till Fenix 1 innebär att skolans lokaler används mer rationellt, samtidigt som den externa hyran 

kan avvecklas. Besparingen möjliggör investeringar i upprustning och anpassning av interna lokaler 

för att bättre möta behoven inom det industritekniska programmet. Fenix gymnasium står inför en 

tydlig tillväxt vad gäller elevantal, enligt aktuella befolkningsprognoser. För att möta detta planeras en 

ombyggnation av skolan samtidigt som vissa väsentliga brister kopplade till arbetsmiljö och säkerhet 

skall åtgärdas. Bland annat planeras en större matsal, tillagningskök samt ombyggnation av ventilation 

och åtgärder kopplade till brandsäkerhet. Utifrån att Fenix 1 skall byggas om behöver frågan om att 

flytta tillbaka det industritekniska programmet (IN) aktualiseras. Förvaltningens slutsats är att en 

återföring av IN till Fenix stärker gymnasiets framtida kapacitet och förbereder verksamheten för 

fortsatt expansion. 

Ur ett pedagogiskt perspektiv innebär en samlokalisering flera fördelar. Programmet kommer i högre 

grad att integreras med skolans övriga verksamhet, vilket förbättrar möjligheten till 

ämnesövergripande samarbeten, effektivare användning av gemensamma resurser som elevhälsa, 

studiehandledning och ökar elevernas tillgång till skolans sociala och pedagogiska miljöer. En flytt 

innebär också att kopplingen mellan teknikprogrammet (TE) och det industritekniska programmet kan 

fördjupas. De båda programmen har överlappande kompetensområden och delar delvis utrustning och 

personalresurser, något som kan utvecklas ytterligare genom fysiskt närmare placering. 
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En central aspekt är också synligheten. Den externa placeringen av IN idag innebär att programmet i 

praktiken är osynligt för besökare, studie- och yrkesvägledare samt potentiella elever. En flytt till 

skolans huvudbyggnad stärker programmets exponering och varumärke, vilket kan bidra till ökat 

söktryck och förbättrad rekrytering. Detta är särskilt viktigt i en tid då konkurrensen om elever är hög 

– både mellan kommuner inom samverkansavtal och gentemot fristående aktörer. Fenix har som 

målsättning att nå 60 procent marknadsandel bland elever folkbokförda i kommunen, och tydligare 

profilering av yrkesprogrammen är ett viktigt steg mot det målet. 

En konsekvens av flytten är att vissa utrymmen i Fenix 1 behöver omdisponeras, vilket påverkar 

nuvarande verksamheter i byggnaden. De ytor som verkstaden tar i anspråk behöver också ersättas. En 

extern konsult har i samarbete med skolledningen arbetat fram ett förslag som effektiviserar 

användningen av lokalerna vid Fenix 1. Förslaget visar att man inte behöver utöka ytorna för 

gymnasiet de första åren utan endast omdisponera dem. Behovet av utökning uppkommer först senare 

kring 2033 då antal 16-18 åringar i kommunen är som mest.  

I samband med att Hjortsjöskolan mellanstadium står klart frigörs paviljongerna bakom Sporthallen 

vilket gör det möjligt för kulturskolan att flytta till Hjortsjöområdet. Denna förändring ligger väl i linje 

med Kulturskolans uppdrag, då majoriteten av dess deltagare redan finns inom mellan- och högstadiet 

som är lokaliserade där. På Hjortsjöområdet finns också möjlighet att använda skolans musiksalar 

under tider då de inte nyttjas av ordinarie undervisning. En flytt av kulturskolan till Hjortsjöområdet 

kan bli nödvändig i framtiden utifrån ökat elevantal men inte utifrån att det industritekniska 

programmet flyttar in till Fenix 1.   

Barn- och utbildningsförvaltningen föreslår barn och utbildningsnämnden att fatta ett inriktningsbeslut 

kring att flytta det industritekniska programmet från de externt hyrda lokalerna på AQ till Fenix 1. 

Inför ett slutligt beslut skall investeringskostnaderna belysas tillsammans med övriga merkostnader 

kopplade till flytten. En mer utförlig risk och konsekvensbeskrivning skall också tas fram i enligt med 

MBL. 
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